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Spørsmål vedrørende overordnet økonomi



Rammetilskudd 

• Hvor mye ekstra i rammetilskudd 
får Orkland kommune for 2023 
fordi vi har hatt befolkningsvekst 
over landsgjennomsnittet? 

• Kan KD gi et par konkrete 
eksempler på den økonomiske 
effekten av folkevekst/
alderssammensetning?

Kommunedirektørens svar
• Utgiftsutjevninga i rammetilskuddet er redusert 

med 18 kr per innbygger. Nedgangen ville vært 
større uten vekst over landsgjennomsnittet i enkelte 
aldersgrupper

• Konkrete eksempler:

• Aldersgruppen 2-5 år gir oss 1,75 mill. økt inntekt

• Aldersgruppen 6-15 år gir oss 4,96 mill. redusert 
inntekt

• Aldersgruppen 80-89 år gir oss 1,3 mill. økt inntekt

• Aldersgruppen over 90 år gir oss 0,47 mill. redusert 
inntekt

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Spørsmål vedrørende personal



Bemanning

I budsjettnotatet står følgende: 
«I stor grad er overkapasiteten knyttet til 
bemanningen etter 
kommunesammenslåingen nå tatt inn..»

• Spørsmålet er om hvor mye gjenstår, og 
hvor mye kan det utgjøre i kroner?

Kommunedirektørens svar
Bemanning var et fokus hele i sammenslåingsprosessen og videre etter vi ble en 
kommune. Siden sammenslåingstidspunktet har 7 ledere og 3 administrative 
medarbeidere sluttet uten at det er satt inn erstatter for disse. Dette tilsvarer 
7,3 årsverk og 6,5 millioner kroner i direkte lønnsutgifter (2020-tall).

Utover det er 8 tidligere ledere innplassert i andre stillinger med faste oppgaver. 
Disse har beholdt sin gamle lønn fordi de har krav på dette etter 
hovedtariffavtalen og føringene i intensjonsavtalen.

En eventuell overkapasitet er per i dag knyttet til overkapasitet på visse typer 
kompetanse, ikke hele stillinger. Samtidig er det fremdeles områder som må 
vurderes nærmere når det gjelder optimal bruk av personer og eventuell 
omdefinering av stillinger.

Sannsynligvis vil en kunne redusere antall årsverk ytterligere over tid i takt med 
økende digitalisering av oppgaver. Det skal samtidig bemerkes at når en ser 
trendene i samfunnet så utløser dette en dreining av kompetansebehov over tid 
mot mer avanserte oppgaver i form av internkontroll, rådgivning, analyse og 
regelverksfortolkning.

Torstein Larsen, Pensjonistpartiet



I de siste budsjettene er det foreslått kutt i antall 
sykehjemsplasser og nedleggelse av enkelte enheter innen 
barnehage/skole. Stort sett kommer disse kuttforslagene på 
sykehjemsplasser og enheter i distriktene. (Krokstadøra 
ungdomsskole og Lysheim skole, sykehjemsplasser 
Krokstadøra, Lensvik og Meldal). Det pekes nå også på mulig 
nedleggelse av barnehager i Meldal som mulige 
innsparingstiltak fra 2023. Å barnehage nevnes spesifikt der 
det kan spares cirka 1 million i året ved flytting av 
barn/nedleggelse. 1 million tilsvarer (nesten) 
gjennomsnittkostnaden for en stilling i administrasjonen.

• Er det fortsatt mer å hente ved å kutte i administrative 
ressurser (område kommunedirektøren) etter 
sammenslåingen? Tenker da på alt fra ledere, 
mellomledere til andre ansatte.

Siden sammenslåingstidspunktet har 7 ledere og 
3 administrative medarbeidere sluttet uten at det er 
satt inn erstatter for disse. Dette tilsvarer 7,3 årsverk og 
6,5 millioner kroner i direkte lønnsutgifter (2020-tall).

Utover det er 8 tidligere ledere innplassert i andre stillinger 
med faste oppgaver. Disse har beholdt sin gamle lønn fordi 
de har krav på dette etter hovedtariffavtalen og 
intensjonsavtalen.

En eventuell overkapasitet er per i dag knyttet 
til overkapasitet på visse typer kompetanse, og ikke 
hele stillinger. Samtidig er det fremdeles områder som 
må vurderes nærmere når det gjelder optimal bruk 
av personer og eventuell omdefinering av stillinger.

Sannsynligvis vil en kunne redusere antall årsverk 
ytterligere over tid i takt med økende digitalisering av 
oppgaver. Det skal samtidig bemerkes at når en ser 
trendene i samfunnet så utløser dette en dreining 
av kompetansebehov over tid mot mer avanserte oppgaver 
i form av internkontroll, rådgivning, analyse og 
regelverksfortolkning.

Stig Kalstad, Senterpartiet
Kommunedirektørens svar

Bemanning
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Bemanning
• Hva er årsaken til at kommunen 
har samme bemanning som før 
kommunesammenslåinga?

• Er effekten av forventede 
stordriftsfordeler innen bemanning lik 
null?

• Hvordan er bemanningsutvikling på 
de ulike områdene 2020-2022; 
kommunedirektørens 
stab/administrasjon, helse, oppvekst, 
tekniske tjenester osv.?

Kommunedirektørens svar

• Bemanning var et fokus hele i 
sammenslåingsprosessen og videre etter vi ble en 
kommune. Kommunen har redusert bemanningen på 
stabsfunksjonene gradvis siden 
sammenslåingstidspunktet. 

• Dette utgjør isolert cirka 6,5 millioner kroner i direkte 
lønnskostnader (2020-tall). På enkelte av de øvrige 
tjenestene har det skjedd en økning i løpet av 2022, 
Jf. tabell på neste foil.

• Stordriftsfordeler er tatt ut på alle stabsområdene 
økonomi, personal og arkiv/servicekontor, der alle 
har fått redusert antall årsverk.

SBL, Rødt, MDG og uavh.



Rammeområde 01.01.20 31.12.20 31.12.21 30.09.22 Kommentar

11 Kommunedirektøren 71 60 57 56 Kemner - overført til staten (4 åv) i 2020 sammen med 
tilsvarende i lønnsmidler. Utover dette har reduksjonen 
skjedd ved naturlig avgang og tilfeller der ansatte er flyttet ut 
i tjenestene.

12 Kultur 22 23 23 24 Bemanning tilbake på normalt nivå etter covid. 1 årsverk 
overflyttet fra BFT til Kultur.

20 Barnehage 226 221 212 221 Mindre økninger på flere bhg som følger økningen i 
barnetallet i 2022.

21 Grunnskole 280 276 271 277 Oppfyllelse lærernorm førte til økning i 2022

22 Tverrfaglige tjenester 63 61 54 55 Nedgangen i 2021 skyldes i hovedsak tilpasninger i 
flyktningtjenesten.

30 Mestring 93 91 89 97 Legekontorene er blitt kommunale - økning i årsverk i 2022

31 Hjemmebaserte tjenester 282 286 288 298 Bemanning enkeltbrukere (økning i 2022, Bo og miljø)

32 Institusjon 183 183 176 183 Variasjon pga vakanser.

40 Plan 25 25 26 26

41 Kommunalteknikk 152 149 150 157 Kaserneberedskap brann 5 åv + 2åv VA

TOTALT 1397 1374 1348 1394

Utvikling i årsverk



Spørsmål vedrørende kommunikasjon og digitalisering



Temaplan tilflytting og 
markedsføring
• Hvor mye penger er tenkt satt 

av for å gjennomføre tiltak i 
2023, og hvilke tiltak er 
planlagt?

Kommunedirektørens svar

• Fondsfinansiert med 500 000 årlig i planperioden 2022-2025.

• Stilling for koordinering kom på plass i juni 2022. Prioritert tiltak er 
tilflyttingsportal. Arbeidet er allerede godt i gang. Kommunene har 
overtatt domenet "Kom til Orkanger" og nettsiden blir ombygd til å 
omfatte en ny portal for hele Orkland. 

• Portalen vil bli lansert på nyåret.

• Det jobbes med forbedring av rekruttering og mottak, der rekruttering 
også kobles mot brukerreisen som tilflytter.

• Videre konkretisering og prioritering av planens handlingsdel er 
planlagt igangsatt før jul.

Spørsmål fra Småbylista, Rødt og Uavhengig



Spørsmål vedrørende kultur og idrett



Bibliotek
Orkland har svært lavt bibliotekbesøk, bare halvparten 
av landsgjennomsnittet og langt under 
sammenligningskommunene. I et tidligere notat fra 
KD het det at «Orkland bibliotek vil utrede kostnader 
og muligheter for ombygging/tilrettelegging for 
meråpne bibliotek i Orkland». Da forelå allerede en 
utredning for Orkanger bibliotek. I spørretimen i fjor 
svarte KD at det må gjøres en mer detaljert utredning 
for alle bibliotekene i kommunen for å 
kostnadsberegne og kvalitetssikre tiltak før en 
anbudskonkurranse.

• Hva er gjort og hva er status for kostnadsanslag 
mv?

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig

Kommunedirektørens svar på neste side



Det er mange funksjonaliteter som må på plass for å 
etablere meråpne biblioteker. Bibliotekene i Orkland 
har nå et felles digitalt system som muliggjør 
etableringer av meråpne biblioteker. Andre sentrale 
element som må på plass er: 

• adgangskontroller til dør

• automatisert lys-styring

• søke- og utlånsautomater

• digitale skjermer, lydutstyr

• kameraovervåking 

• App’er som følger det samme grensesnittet, og har 
felles redigeringsplattform.

Biblioteket har nå innhentet tilstrekkelig kunnskap til å gå 
videre med en anbudskonkurranse der biblioteket på 
Orkanger blir første meråpne bibliotek.

Vi kommer til å følge modellen fra Trondheim, der 
anbudskonkurransen gav en rammeavtale som muliggjør 
utvikling av samme meråpenløsning på alle by-bibliotekene i 
en gradvis utbyggingsprosess. Kostnadene er avhengig av 
byggets kompleksitet, men i utgangspunktet vil en 
meråpenløsning koste 250 – 300 000 kroner eks mva + 
ombyggingskostnader av eksisterende lokaler.

Anbud vil bli gjennomført innen mars 2023, og enheten 
kultur og idrett vil peke på enhetens overskuddsfond for 
finansiering av ombyggingen på Orkanger bibliotek. Trinn to 
vil være Lensvik bibliotek når ombyggingen av 
kommunehuset blir gjennomført.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig - bibliotek

Kommunedirektørens svar



Fond bevaringsverdige bygg
Fondet hadde en saldo pr 31.12.2020 på 479 
000. I 2021 ble det disponert 35 750 fra fondet.

• Hva er saldo på fondet i dag?

Kommunedirektørens svar
Følgende vedtak er fattet etter 31.12.2020:

2021: 82 750 (PS: 5/21, 31/21 og 52/21 H-KIF)

2022: 151 230 (PS: 2/22, 3/22, 4/22 og 5/22 H-
KIF)

Følgende avsetninger til fondet er fattet etter 
31.12.2020

2021: 100 000 (PS 51/21, kommunestyret)

2022: 500 000 (PS 53/22, kommunestyret)

Disponibel saldo: Hvis alle vedtatte tiltak blir 
gjennomført med maksimal utbetaling er 
disponibel saldo for fondet 845 020 pr november 
2022

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kino

I all rapportering oppgir Orkland kommune 
kinobesøk målt i antall besøkende per 
forestilling, noe som gir et høyt snitt. I 
virkeligheten er kinobesøket i Orkland svært 
lavt.

• Hvorfor oppgir Orkland kommune besøk 
per forestilling og ikke besøk etter 
innbyggertall?

Kommunedirektørens svar
Nasjonalt samles kinostatestikken av Film og 
kino: 
https://www.kino.no/incoming/article1294921.e
ce

Vi har fokus på antall billetter totalt, antall 
forestillinger og snitt per forestilling, da våre 
erfaringstall tilsier at vi må har et snitt på cirka 
55 per forestilling for å kunne drifte kino i tråd 
med avsatte budsjettmidler og tallene brukes i 
økonomikontroll.

Vi har tilstrekkelig tallgrunnlag til å kunne 
rapportere på besøk etter innbyggertall og tar 
det inn fra og med årsmelding for 2022.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig

https://www.kino.no/incoming/article1294921.ece


Hall-leie
Leie for voksne (over 18 år) i de 
fylkeskommunale idrettshallene 
Sondrehallen og Meldalshallen koster 170 kr 
per time, i Lensvik flerbrukshus 250 kr og i 
Orklahallen 377 kr.

• Hva vil det koste å sette leia for voksne i 
Orklahallen lik leia i Lensvik 
flerbrukshus?

• Hva vil det koste å sette leia for voksne i 
Orklahallen og Lensvik flerbrukshus lik 
leia i de fylkeskommunale hallene?

Kommunedirektørens svar

• Utleien i Orklahallen har i pandemi-perioden 
vært ujevn, det er derfor tatt utgangspunkt i 
utleie i 2019.

• Dersom leiepris i Orklahallen settes lik Lensvik 
flerbrukshus, estimeres mindreinntekt til 150 
000 kroner per år.

• Mindreinntekt ved å sette leieprisen 
for Orklahallen og Lensvik flerbrukshus lik 
Sondrehallen estimeres til 260 000 kroner per 
år.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig 



Hall-leie
Det foreslås å innføre gratis halleie for alle under 
19 år i hele Orkland. Det er vanskelig å finne 
opplysninger om priser for leie av gymsaler for 
barn- og unge under 19 år.

• Er det, eller vil det også bli gratis leie av 
gymsaler for den samme gruppen?

Kommunedirektørens svar
• Det har vært en ambisjon å få like priser på 

utleie av gymsaler, men det har ikke blitt 
effektuert. Kommunedirektørens forslag 
innebærer at alle gymsaler er gratis for alle 
under 19 år.

• Det poengteres at forslaget kun inkluderer leie 
av hall til trening. Leie knyttet til 
arrangementer, turneringer og lignende er ikke 
inkludert. 

For priser forøvrig, se:

www.orkland.kommune.no/leiepriser

Stig Kalstad, Senterpartiet

https://www.orkland.kommune.no/lokaler-i-kommunale-bygg.584648.no.html


Hall-leie

• Angående gratis hall-leie for barn 

og unge. Gjelder dette også 

kommunens gymsaler? Det har 

visstnok vært litt ulik praksis på 

dette området innad i ny-

kommunen.

Kommunedirektørens svar

Det har vært ulik praksis, men det 
er fra nå gratis treningstid for barn 
og ungdom under 19 år for leie av 
gymsal til trening.

Hanne Nyhus, Arbeiderpartiet



Spørsmål vedrørende oppvekst



Barnehage



Barnehager
Vi har færre barn per årsverk og færre 
oppholdstimer per årsverk enn 
sammenligningskommunene og 
landet.

• Skyldes det at kommunen har flere 
små enheter?

Kommunedirektørens svar
• Det er flere muligheter til å justere barnegruppene på større enheter.

• Det er flere barn per årsverk i større barnehager enn i små, med et 
par unntak.

• Vi rapporterer lavt på styrking, og det er mulig styrkingstiltak 
medregnes i grunnbemanning av den grunn.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig
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Forts.

• Hva er barnetallet ved hver enkelt 
barnehage per dags dato?

Antall barn 
per nov 22

Kapasitet 
barn

Antall barn 
per årsverk

Å 19 36 5,7

Grefstad 56 60 6

Storås 41 66 5,3

Løkken 51 90 5,6

Årlivoll 57 64 5,7

Evjen 123 128 5,6

Orkanger 185 200 5,8

Gjølme 64 72 5,5

Krokstadøra 14 37 3,7

Lensvik 63 66 5,4

Mølnbukt 11 24 4,7

Grøtte 164 160 5,6

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Forts.
• Hva er en eventuell gevinst ved å 

slå sammen enheter som Å/Grefstad 
eller andre?

Kommunedirektørens svar
• Det gir mindre gevinst å legge ned barnehager enn 

skoler, da krav til bemanning er høyere i barnehage.

• Over 90 prosent av budsjettene til skoler og 
barnehager er lønn, og selv om vi slår sammen 
barnehager må bemanning i henhold til antall barn 
som flyttes følge med.

• Tekniske tjenester sparer driftsutgifter og fremtidige 
vedlikeholdskostnader på bygget som legges ned.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Rullerende barnehageopptak
Denne opptaksordningen vil ifølge handlingsplanen 
koste 5,2 millioner i året i handlingsplanperioden.

• Hvor mye kan det spares på å ha henholdsvis ett 
eller to opptak i året?

Kommunedirektørens svar
• Orkland kommune har nå to opptak i året -

hovedopptak og supplerende opptak. Med 
bare ett hovedopptak kan vi spare cirka 5,2 
millioner kroner i året.

• En mellomløsning kan estimeres å koste det 
halve av det suppleringsopptaket koster.

Stig Kalstad, SP



Barne- og 
familietjenesten



Barnevern
• Er det riktig oppfattet at KD foreslår et netto 

kutt på kr 727 000 innen tiltak barnevern 
samtidig som kommunens oppgaver blir mer 
omfattende pga. reformen?

• Hvilke tiltak innen barnevernet vil konkret bli 
berørt av det foreslåtte kuttet?

• Vil f.eks. terskelen for omsorgsovertakelse 
heves?

Kommunedirektørens svar
• Barnevernsreformen medfører at BFT må innrette 

sine tjenester annerledes. Dette arbeidet er 
påbegynt. Barneverntjenesten ønsker å komme 
tidligere inn med tiltak for å forebygge og redusere 
behovet for å kjøpe dyre tiltak av Bufetat eller andre 
private aktører. Dette er i tråd med 
barnevernsreformen. For å nå den målsettingen 
rekrutteres det nå flere ansatte med 
høy fagkompetanse.

• Kommunene har fått økt økonomisk ansvar for 
institusjonsplasseringer. Vi sørger for å sette av 
bufferfond i budsjettreguleringen for å ha til 
eventuelle fremtidige plasseringer.

• Barns beste vil uansett være førende prinsipp for 
tjenesten og barn skal gis nødvendig hjelp, omsorg 
og beskyttelse til rett tid.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Skole



Strukturgjennomgang

Elevtallet i grunnskolen reduseres 
vesentlig de kommende åra, og Høyre er 
opptatt av at alle elever i Orkland 
fortsatt kan motta et skoletilbud med 
god kvalitet, og i et godt og trygt 
skolemiljø.

• Hvor omfattende anslår KD det vil 
være å gjennomføre en helhetlig 
gjennomgang av skolestruktur og 
kretsgrensene i Orkland?

Kommunedirektørens svar

• Slike prosesser krever god informasjon, 
involvering og medvirkning av flere 
grupper. En god prosess vil 
nødvendigvis ta noe tid.

• En oppstart av arbeidet kan knyttes til 
rullering av barnehage- og 
skolebruksplan i løpet av våren 2023.

• Skolebruksplanen kan slå fast 
prinsipper knyttet til kretsgrenser og 
hvor små eller store enheter bør være.

Bjørn Steinar Kirkholt, Orkland Høyre.



Reduksjon rammetilskudd
Besparelsen knyttet til en eventuell nedlegging 
av Lysheim er beregnet til 3,4 mill.

• Hvor mye reduksjon i rammetilskuddene vil en 
beregnet nedgang i elevtallet på cirka 250 
elever utgjøre?

Kommunedirektørens svar

• En nedgang på 250 elever vil medføre en 
nedgang på cirka 11 millioner kroner i 
rammeoverføring i henhold til 
demografimodellen og 
befolkningsframskrivingene.

• Kommentar til nedleggelse: I tillegg til 
besparelsen på oppvekst kommer 
en innsparing på 650 000 kroner 
i driftskostnader knyttet til renhold 
og vaktmestertjenester.

Bjørn Steinar Kirkholt, Orkland Høyre.



Netto driftsutgifter

• Hvordan vil netto driftsutgifter pr 
innbygger mellom 6-15 år utvikle 
seg i økonomiperioden med KD´s
forslag?

Kommunedirektørens svar

• Hvordan netto driftsutgifter vil 
utvikle seg i økonomiperioden vil 
være avhengig av 
rammetildelingen til området.

Bjørn Steinar Kirkholt, Orkland Høyre.

2023 2024 2025 2026
Grunnskole og SFO 226 209 221 595 221 747 221 747



Skoler - effekt av å fordele driftskutt 
Vi har lavere driftskostnader til skole og 
barnehage som andel av NDU enn alle 
sammenligningskommuner, kommunegruppe 7 
og landet (4.5.2 i nøkkeltallsdokumentet). Vi har 
også lavere NDU per elev enn de andre (8.2, side 
33).

• Hva blir de konkrete konsekvensene av 
ytterligere ostehøvelkutt innen oppvekst?

Kommunedirektørens svar
• Konsekvensen av at Lysheim skole ikke legges ned er 

at innsparingskravet trekkes fra grunnskolerammen 
og at alle skoler tar del i innsparingen.

• Konkrete tiltak er ikke drøftet. Lovpålagte oppgaver 
må prioriteres.

• Mulige sparetiltak: Kutt i andre stillinger enn 
lærerstillinger, redusere funksjoner.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Forts.
• Vil det være mulig å overholde alle lovens krav 

til minimumsbemanning?

• Vil det være mulig å overholde krav i 
Forskriften §14 A-1 om 15 elever pr lærer på 
1.- 4.trinn, 20 elever pr lærer 5.- 7.trinn og 20 
elever pr lærer 8.-10.trinn?

Kommunedirektørens svar
• Lovens minimumsbemanning må overholdes, 

så eventuelle kutt må tas på andre stillinger 
enn lærere og på øvrig driftsbudsjett.

• Skolenes ressursfordelingsmodell tar hensyn til 
lovkravene. I gitte tilfeller vil det likevel være 
utfordrende.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Forts.

• Hvorfor foreslår KD nedlegging av 
Lysheim skole før en varslet 
gjennomgang og drøfting av 
skolestrukturen i sin helhet?

Kommunedirektørens svar
• I handlingsplan for 2022 skriver 

kommunedirektøren at 2022 er siste året 
innsparing kan gjøres med ostehøvel, og at 
for neste handlingsplan må det gjøres 
strukturendringer.

• Kommunedirektøren vurderer at det er 
ansvarlig å gjøre tilpasninger av drift før vi 
havner i en situasjon hvor vi er fratatt 
handlingsrommet og må gjøre enda mer 
dramatiske grep raskt.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Skoler - strukturendring 
KD foreslår å legge ned Lysheim skole 
med en helårsvirkning på 3,4 mill. kr. I 
2020 foreslo KD midlertidig å stenge 
ungdomstrinnet ved Aa skole med en 
helårsvirkning fra 2023 anslått til 5,1 
mill. kr.

• Hvorfor anbefaler KD nå å legge ned 
Lysheim framfor midlertidig å stenge 
ungdomstrinnet ved Aa skole når det 
siste skal gi større effekt, og berører 
færre og eldre elever?

• KD anbefaler å legge ned Lysheim skole framfor 
midlertidig å stenge ungdomstrinnet ved Aa skole fordi 
elevene på Lysheim har et veldig godt alternativ i 
Lensvik skole. Den nybygde skolen har kapasitet til å ta 
imot alle elevene fra Lysheim skole. En større skole kan 
tilby et mer robust miljø, både faglig og sosialt. 
Avstanden mellom Mølnbukt og Lensvik er 22 km, og 
ikke mye lenger enn avstanden mellom for eksempel 
Geita og Gjølme skole. Nedleggelse av Lysheim skole 
gjør at oppvekst/grunnskole innfrir innsparingskravet, 
samtidig som vi øker handlingsrommet til 
Orklandsskolen.

• Tekniske tjenester reduserer driftsutgifter med 
nedleggelse av Lysheim skole med cirka 650 000 kroner. 
Så helårsvirkning for kommunen totalt sett er cirka 4 
millioner kroner.

• Kommunedirektøren foreslo å legge ned ungdomsskolen 
på Aa skole, men det ble ikke vedtatt. Skolen er sårbar, 
både sosialt, faglig og økonomisk. 

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Integrering



Flyktningtjenesten

Ifølge kvartalsrapporten har 
enheten i år hatt fokus på å bygge 
opp tjenestene og rekruttere nye 
medarbeidere. 

• Hva er forventet netto 
økonomisk effekt av økt mottak?

Kommunedirektørens svar

• Det er vanskelig å anslo nettoeffekt da 
det er avhengig av hvor mange vi tar i 
mot.

• Oppbyggingen av tjenestene gjøres 
innenfor rammene av 
integreringstilskudd og flyktningefond.

• Mer-eller mindreforbruk utover årets 
integreringstilskudd balanseres mot 
fondet i en budsjettkorrigering.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Voksenopplæringa
Antall elever falt fra 90 til 60 fra 2020 til 2021. 
For 2022 ble det vedtatt betydelige kutt, som bla 
førte til færre undervisningstimer og nedlegging 
av tilbudet Helsenorsk.

• Hva vil det koste å gjeninnføre tilbudet 
Helsenorsk, som bidrar til å rekruttere 
arbeidskraft til helseområdet?

• Har vi oversikt over antall/andel flyktninger i 
arbeid etter en viss periode med 
undervisning?

Kommunedirektørens svar
• Det vil koste ett lærerårsverk, samt leie av 

passende lokale å gjeninnføre Helsenorsk. 
Dette tilbudet er ikke kompetansegivende.

• Introduksjonsprogrammet har et stort antall 
ulike målsettinger. Etter integreringsloven 
har de fleste flyktninger målsetning om 
utdanning etter endt introduksjonsprogram. 
Så derfor vil antall flyktninger som får jobb 
etter intro ikke nødvendigvis gi svar på om vi 
lykkes med integrering eller ikke. Per i 
sommer har en deltaker avsluttet intro etter 
ny integreringslov.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Forts

• Hva er elevtallet i 
voksenopplæringen i dag?

Kommunedirektørens svar
2022 Første 

kvartal
Andre 
kvartal

Tredje 
kvartal

Fjerde 
kvartal

Grunnskole 
voksne

22 22 12 (10)

Norskkurs 45 63 65 (84)

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Spørsmål vedrørende helse og mestring



Meldal helsetun

• Hvilke følger får utsatt åpning av 

byggetrinn to ved Meldal 

helsetun for tilskuddet fra 

husbanken?

Kommunedirektørens svar
• Vi har fått tilsagn om tilskudd til Meldal 

helsetun som ett prosjekt. Meldal 
helsetun er tatt i bruk og brukes til 
formålet det var tiltenkt.

• Forutsetningen for tilskuddet er at 
bygget brukes til heldøgns helse- og 
omsorgsformål.

• I dialogen med Husbanken har Meldal 
kommune vært åpne på at nye Meldal 
helsetun bygges for framtidas behov.

Hanne Nyhus, Ap



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun

Meldal helsetun er delfinansiert med 
tilskot frå Husbanken. Dette vart gitt 
på vilkår av at heile bygget vart tatt i 
bruk ved ferdigstilling.

• Er eit eventuelt krav frå
Husbanken om tilbakebetaling på 
ca. 35 mill., som dette vil utgjere
ved ikkje å ta bygget i bruk, tatt 
med i reknestykket?

Kommunedirektørens svar

• Sjå svar på spørsmål frå Hanne 
Nyhus (Ap)

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Forts.

• Kan plassene ved Meldal 

helsetun benyttes til andre 

formål i påvente av økt behov for 

sykehjemsplasser?

Kommunedirektørens svar

• Plassene må benyttes til brukere 
som har behov for heldøgns helse-
og omsorgstjenester. 

• Beboerne i Solhagen 
omsorgsboliger kan flyttes inn, men 
da blir Solhagen stående ubenyttet 
hvis vi ikke finner andre 
brukergrupper som fyller kriteriene. 

Hanne Nyhus, Ap



Forts.

• Hva blir merinntekt i betaling fra 

brukere ved 8 korttidsplasser ved 

Meldal helsetun?

• I beregningen er det brukt en 
blanding av døgnopphold og 
natt/ dagopphold.

• Dette gir en potensiell inntekt på 
420 000 kroner per år.

Hanne Nyhus, Ap

Kommunedirektørens svar



Kjøkkenet ved Snillfjord omsorgssenter
Kjøkkenet på Krokstadøra er foreslått nedlagt og 
besparelsen er i helårsvirkning på kr. 1.169. 

• Har en her regnet med utgifter til transport fra 
Fannrem med bil. Bilutgifter, drivstoff, bom samt 
tatt hensyn til miljøregnskapet?

Kommunedirektørens svar
• Det er gjort et overslag når det 

gjelder utgifter til transport. Det er 
tatt utgangspunkt i hva 
Orkdalstorget tar for andre 
oppdrag, cirka. Besparelsen i 
kommunedirektørens 
budsjettforslag er fratrukket 
transportutgifter.

• Det er ikke regnet på klimautslipp, 
men det kjøres i hovedsak elbil.

Torstein Larsen, Pensjonistpartiet



Meldal Helsetun
Her foreslås det en innsparing på 11 millioner pr år i hele 
handlingsplanperioden. Dette ved å ikke åpne plassene i 
byggetrinn 2. Helsetunet vil da få en betydelig redusert 
kapasitet.

• Vil den «nye» kapasiteten» ved Meldal helsetun være 
tilstrekkelig for de brukerne som tilhører Meldal(gamle 
Meldal kommune)?

• Og er behovet ansett å være stabilt i hele 
handlingsplanperioden(2023-2026)?

Kommunedirektørens svar

• Kapasiteten i byggetrinn 1 er den samme som det 
gamle helsetunet inkludert Heimtun. Solhagen er 
ikke revet, og står som før.

Stig Kalstad, Senterpartiet



Helse – ufaglærte/effektivitet 
Fra nøkkeltallsdokumentet: «Orkland kommune har 
den høyeste bemanningen per bruker av 
omsorgstjenester, samt den laveste andelen av årsverk 
med helsefaglig utdanning. Dette kan kobles til 
strukturen, omfanget av tjenester og mangel på 
kvalifisert personale i noen deler av kommunen.» 

• Hva ligger konkret bak forklaringen om struktur og 
omfang?

• Hvor stor er andelen ufaglærte sammenlignet med 
2020?

• I 2019 hadde Orkdal helsetun 37 % ufaglærte og 
Meldal helsetun 7 %. Hvor stor er andelen 
ufaglærte ved hhv Orkdal og Meldal helsetun nå?

(Kommunedirektørens svar på neste side)

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kommunedirektørens svar

Vi har en tjenestestruktur som gir oss flere mindre 
enheter. Både som følge av kommunesammenslåing 
og mange små bofellesskap innenfor bo- og miljø. På 
bakgrunn av både kommunesammenslåingen 
og HVPU-reformen.

Kompetansesammensetning pr dags dato:

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig: 
Helse – ufaglærte/effektivitet 

Utdanningsprofil OH MH

Ufaglært 12 % 12 %

Fagutdanning/fagskole 65 % 63 %

Høyere utdanning, min. 3 år 22 % 25 %

Rammeområde
År Ufaglærte

Faglærte/
fagskole

Høyere 
utd. min 

3 år

32 Institusjon
2020

13 % 65 % 23 %

2021
12 % 65 % 23 %

2022
13 % 63 % 24 %



Meldal helsetun trinn 2 
Forslaget om å la 24 senger stå ubrukt etter en 
investering på 72 mill. kr pga økonomi og mangel 
på sykepleiere: 

• Har KD kartlagt muligheten for å overføre 
brukere fra eldre omsorgsboliger og 
selge/sanere disse byggene, eller annen 
alternativ bruk av trinn 2?

• Hvordan ble muligheten for å rekruttere nok 
sykepleiere vurdert da utbygginga ble vedtatt? 

• Er det gitt tilsagn om støtte til utbygginga som 
kan falle bort om bygget ikke tas i bruk, og i så 
fall hvor mye og hva slags tilskudd?

Kommunedirektørens svar:

• Plassene må benyttes til brukere som har behov for heldøgns 
helse- og omsorgstjenester.

• Beboerne i Solhagen omsorgsboliger kan flyttes inn, men da 
blir Solhagen stående ubenyttet.

• Dersom rommene brukes til noen som ikke har vedtak om 
helse- og omsorgstjenester, må vi betale tilbake mva. og 
tilskudd.

• Dette ble ikke foretatt ei vurdert av Meldal kommune knyttet 
til spørsmålet om rektruttring

• Vi har fått tilsagn om tilskudd til Meldal helsetun som ett 
prosjekt. Meldal helsetun er tatt i bruk og brukes til formålet 
det var tiltenkt.

• I dialogen med Husbanken har Meldal kommune vært åpne på 
at nye Meldal helsetun bygges for framtidas behov.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Helse – rom uten bad 

Orkland har en høy andel 
institusjonsplasser med rom uten 
eget bad, ca 50 %.

• Hvordan fordeler rom uten bad 
seg på de ulike institusjonene? -
Kan dette løses uten å bygge nytt 
Orkdal helsetun?

Kommunedirektørens svar
• KOSTRA-tallene viser status fra 2021. 

• Alle rommene som er uten eget bad, er  
på Orkdal helsetun. 

• En gjennomgang av bygningsmassen 
på Orkdal helsetun viser at det må en 
betydelig ombygging til. Usikkert om 
det lønner seg som et alternativ til å 
bygge nytt. Rommene uten eget bad 
befinner seg i den eldste delen av 
sykehjemmet. 

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun
I framlegget til budsjett - og handlingsplan 2023-26 er det 
foreslått å ikkje opne korttids – og rehabiliteringsplassar i bygg 2 
ved Meldal helsetun i planperioden.

Meldal helsetun er planlagt å vere rehabiliteringssenter for heile 
Orkland kommune, og i bygg 2 er det planlagt 16 korttids- og 
rehabiliteringsplassar. Slike plassar er sagt å vere sjølve «navet» i 
helse- og omsorgstenestene. Nok korttids- og rehab.plassar vil 
forebygge behovet for langtidsplassar, avlasting for pårørande, 
vere akuttplass, plass for å vente på omsorgsbolig, plass til å ta i 
mot utskrivingsklare pasientar frå sjukehus og med det unngå 
kostbare bøter. Dei 16 plassane det gjeld her, vil ligge nær 
treningsrom med utstyr for god og nødvendig rehabilitering.

• Kva vil det bety for god og nødvendig rehabilitering for 
pasientar i kommunen når desse plassane ikkje blir tatt i bruk 
før 2027? 

• Kva er innsparinga på å ikkje opne 8/16 rom kontra 24?

Kommunedirektørens svar
• Orkland kommune har plasser til 

døgnrehabilitering også i dag.

• 9 av korttidsplassene på nye Meldal helsetun 
benyttes som HDO plasser i dag, på grunn av 
innflytting av beboerne på Heimtun
omsorgsboliger. Disse bør fristilles til 
rehabilitering/ korttid uavhengig av hva som 
skjer med byggetrinn 2.

• Årsvirkning 8 plasser: 9,3 millioner

24 plasser: cirka 20 millioner

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun

Vi veit at det kostar kommunen dyrt å 
ikkje kunne ta i mot utskrivingsklare
pasientar, slik at dei får fleire
liggedøgn på sjukehus.

• Er dette tatt inn i reknestykket?

• Kva var kommunens totale utgift til 
St.Olavs Hospital for 
utskrivingsklare pasientar i 2021 og 
til no i 2022?

Kommunedirektørens svar
• Vi har ikke et budsjett for 

utskrivingsklare pasienter. Den avsatte 
reserven dekker dette. 

• Dette er ikke tatt inn i regnestykket. 

• Å åpne 8 plasser har en årskostnad  på 
kr 9,3 millioner 

• 2021: 3,2 millioner

• 2022: Hittil 3,5 millioner

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun

• Er redusert inntekt ved mangel 
på utleige av 8 HDO-plassar tatt 
med i reknestykket? 

• Det er synleggjort ca. 1,2 mill. 
pr.år i inntektstap. Er dette talet
korrekt?

Kommunedirektørens svar
• Ja, manglende leie er tatt inn i 

budsjettet.

• Tallet er korrekt, men består av to 
deler:
• Cirka 300 000 er tapt leieinntekt for 8 

plasser i 6 måneder.
• Resten er manglede inntekt som følge av 

at noen HDO- plasser brukes til 
langtidsplass med vederlagsberegning. 
Dette redigerers etter hvert som det 
tildeles HDO- plass i stedet for vedtak om 
langtidsplass i institusjon.

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun

I bygget skal det og vere kontor, 
laboratorium og medisinrom. 

• Skal desse takast i bruk?

• med korridor mellom rom som 
no er i bruk og treningsrom?

• Driftsutgifter?

Kommunedirektørens svar

• Alle andre rom enn beboerrom 
tas i bruk. 

• Driftsutgifter til disse er lagt inn i 
budsjettet. 

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Spørsmål som gjeld Meldal helsetun
Mangel på rekruttering av helsearbeidarar
er brukt som argument for ikkje å ta 
romma i bruk. Det har til no ikkje vore
vanskeleg å få fagpersonell ved Meldal 
helsetun. Sist ei helsefagarbeidarstilling vart 
utlyst var det 13 søkjarar.

• Kvifor ei så defensiv haldning no?

• Har Orkland kommune ein plan for 
rekruttering av sjukepleiarar / 
helsefagarbeidarar til alle einhetane i 
Orkland?

Kommunedirektørens svar

• Det stemmer at det ikke har vært 
utfordringer knyttet til rekruttering. 

• Det har som nå har vært antydet er at det 
vil bli krevende å rekruttere 50 nye 
medarbeidere hvis hele byggetrinn 2 skal 
åpnes. 

• Temaplan kompetanse- og heltid.

Mildrid Nesheim og Stein Elshaug, Venstre og Høyre



Barnetrygd og økonomisk sosialhjelp

Merkostnad for barnetrygd holdt 
utenfor inntekt ved behandling av 
økonomisk sosialhjelp kr. 1 590 
000:

• Er beregningen ut fra forventet 
vekst eller etter SSBs 
beregninger?

Kommunedirektørens svar

• Gjennom statsbudsjettet ble det 
estimert at dette ville koste 
Orkland 1,59 millioner kroner, og 
vi har satt av beløpet til formålet.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Spørsmål vedrørende Samfunn



Orkanger barneskole

Ombygging av svømmehallbygget er 
anslått til ca 25 mill. kr. for 250-270 kvm 
areal, altså nær 100 000 kr per kvm selv 
om tiltaket verken gir en fullgod eller 
permanent løsning.

• Hva er normal kvm-pris for nye 
undervisningslokaler?

• Hva er anslagsvis kostnad per kvm ved å 
rive og bygge en litt større brakkerigg, 
basert på erfaringstall fra brakkerigg 
Orkanger ungdomsskole?

Kommunedirektørens svar

• Estimatet på 25 millioner er et grovt estimat inkl. stor usikkerhetsmargin, 
før konkurranse.

• Beløpet inkluderer vesentlig mer enn eksisterende svømmehall på ca. 250 
kvm: Tilbygg på 105 kvm og innvendig ombygging av klasserom, 
lærerkontorer og administrasjon.

• Ca. pris for nye undervisningslokaler i normal standard: 44.000 kr/kvm (ett 
plan, på god grunn). Sammenbygging med eksisterende bygg kommer i 
tillegg.

• Riving: Raskt/grovt estimat 0,5-0,7 mill. I tillegg: Stor usikkerhet med 
ventilasjonsaggregat i kjeller under basseng, og endringsbehov for 
fjernvarmetilkoblingen.

• Tilbud på brakkerigg ved Orkanger U-skole var på 12-14 mill. (da med 4 i 
stedet for 2 klasserom).

• Miljø-/klimavennlig å bygge om sammenlignet med å rive

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kommunale boliger
Renovering av Erik Aarviks gate 4 er det foreslått 
avsatt kr. 400 000. 

• Kan renovering utsettes inntil vedtak i arealplanen, 
der KD foreslår å sett av eiendommen til 
skoleformål?

Kommunedirektørens svar
• Behovet for renovering skyldes at kommunen 

trenger huset til familier med spesielle behov 
(universell utforming). 

• Eventuell bruk av eiendommen til skoleformål, 
ligger flere år fram i tid.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig

Foto: Google maps



Kommunale boliger - husleie
• Hva innebærer kostnaden «styrking» 

av husleie på 1,7-4,7 mill. per år.

• Er forklaringen sviktende 
leieinntekter, og hvilke tiltak kan 
være aktuelle annet enn å endre 
budsjettposten?

Kommunedirektørens svar
• I kommunedirektørens notat er husleieinntekten for kommunale boliger 

budsjettert med en utleiegrad på 90 prosent av kommunens boligmasse i 
hele perioden.

• Hovedårsaken til «styrkingen» av husleien skyldes to vedtak i HP 2021-
2024. Det ene vedtaket forutsatte 95 prosent utleiegrad med en økning på 
2 millioner i 2022 og ytterligere 2 millioner i 2023. 

• Det andre forholdet var en styrking på husleieinntekta på 7 millioner i 2021 
og 2022. Denne ble så redusert til 4 millioner i 2023 og videre ned til 1 
million i 2024. Dette har i hovedsak sammenheng med Meldal helsetun og 
bygging av omsorgsboliger.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kommunale boliger – antall og 
utleiegrad 
Ifølge nøkkeltallsdokumentet har vi 
31 kommunale boliger per 1000 
innbyggere mens Husbanken 
anbefaler 20 for å dekke behovet. 
Utleiegraden har sunket fra 89 % til 
87 % fra 2021 til 2022 mens målet er 
95 %.
• Hvorfor ligger vi så høyt i antall 

kommunale boliger?
• Hvorfor har utleiegraden sunket?

Kommunedirektørens svar
• I følge KOSTRA disponerer kommunen 536 

utleieenheter som består av kommunale 
boliger, omsorgsboliger, HDO-plasser i 
sykehjem og PU-boliger.

• En stor andel av boligene krever vedtak om 
helsetjenester for å kunne leies ut. Dette på 
bakgrunn av regler for moms og tilskudd.

• Dette påvirker utleiegraden

• Det er igangsatt et arbeid med en boligstrategi 
for å få bedre oversikt og systematikk rundt 
dette

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kommunale boliger - salg
I 2021 var planen å selge 20 boliger, men det 
ble solgt bare 1.

• Hvor mange boliger/eiendommer er solgt i 
2022?

• Hva er salgsinntekten?

• Går gevinsten fra salg i sin helhet til 
vedlikehold av kommunale boliger, eller 
også til andre formål – jfr salg av tomta 
Wilmannsveien 16 i Orkanger sentrum 
nylig til ca 1 mill. kr. over takst?

Kommunedirektørens svar
• En eiendom er solgt i 2022 (Wilmannsv. 16). 

Øvrige salg satt i bero tidlig på året på grunn 
av flyktningsituasjonen.

• Salgsinntekten ble 2,9 millioner kroner (ikke 
fratrukket utgifter til sanering og megler)

• Salgsgevinst går ikke til vedlikehold, men til 
sanering av andre boliger (etter vedtaket  skal 
to boliger i Meldal saneres).

• Politisk vedtak sier at tre utvalgte falleferdige 
bygg skulle saneres før salg, så de ikke skulle 
bli stående å skjemme nabolag over lengre tid 
ved overdragelse til ny eier.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Kommunale avgifter og gebyr
Nødvendige tiltak innen vann og avløp vil føre til økning 
i kommunale avgifter. I spørretimen i fjor opplyste KD 
følgende. Økning avgifter vann og avløp for en 
“normalbolig" 2021-2025:

• Vann +46,5 %

• Avløp +88,9 %

Beløp 2021:

• Hva er forventet prosentvis økning for hhv vann og 
avløp 2022-2026?

• Hvordan er forholdet Orkland/landet i 2022 (tabellen 
over)?

Kommunedirektørens svar
• Økning avgifter vann og avløp for en "normalbolig" 

2022-2026:

• Vann + 42,7 %

• Avløp + 120,1 %

• Avgift 2022 Orkland sammenlignet med landet:

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig

Vann Avløp

Orkland 5 035 6 115 

Landet 5 253 5 773 

Tall for standardbolig på 120 m3



Isfjord Norway
I strid med forutsetningene har Isfjord 
Norway sluppet store mengder 
fettholdig avløpsvann inn på 
Gammelosen renseanlegg. Rapport fra 
forvaltningsrevisjon vann og avløp slår 
fast at kommunen må oppgradere Gora 
pga. belastningen fra Isfjord.

• Hva har Isfjord Norway betalt i gebyr 
for avløp siden oppstart i 2019?

• Hva skulle bedriften ha betalt for å 
dekke kommunens faktiske kostnader?

Kommunedirektørens svar
• Først litt orientering: 

Kommunedirektøren har tidligere 
orientert om at kapasiteten på Gora 
er sprengt, uavhengig av Isfjord – se 
neste side. 

• Strengere rensekrav gjør at vi må 
oppgradere Gora. Dersom Isfjord 
renser påslippet sitt, trenger nytt 
renseanlegg ikke ta hensyn til 
Isfjord.

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig



Oversikt over maksbelastning

Årsrapport driftsassistanse

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021

Maksbelastning, 
pe

18848 33945 27710 13580 14191 26423 20809

Belastning på Gammelosen renseanlegg
Revisjonsrapporten presenterer tall som 
gir inntrykk av at det er Isfjord som 
sprenger kapasiteten:

Viktig å ikke bare se på maksbelastningen, men også hvor 
mange ganger/år kravene til rensing er overskredet. Det 
har økt i 2020-2021.

Utslippstillatelsen tillater at et visst antall prøver ikke 
oppfyller rensekravene.



Kommunedirektørens svar
• Totalt betalt avløpgebyr 2019-2022: 

6,4 mill. 

• Har ikke tall på kommunens faktiske 
kostnader. Fra beregning anbefalt av 
bransjeforening, og målt påslipp i feb.-
mars ’22, ville tilleggsavgift den 
måneden vært 64.000 kr. 

• Variable konsentrasjoner og 
vannforbruk, men om påslippet over 
er representativt, tilsvarer det totalt 
ca. 2,9 mill. for perioden 2019-2022. 

Småbylista, Rødt, MDG og Uavhengig- Isfjord Norway

• Hva har Isfjord Norway betalt i gebyr for 
avløp siden oppstart i 2019?

• Hva skulle bedriften ha betalt for å dekke 
kommunens faktiske kostnader?



Tak kommunale bygg

• KD foreslår å bevilge 9,5 mill til nytt tak på 
Rådhuset. Det har tidligere vært fremmet 
verbalforslag fra kommunestyrets talerstol 
om at det i forbindelse med utskifting av 
tak på kommunale bygg med store 
takflater bør vurderes å montere solstrøm 
samtidig. Selv om 9,5 mill er en høy 
kostnad framgår det ikke i KD’s notat at 
solstrøm inngår i dette prosjektet, men er 
det vurdert?

Kommunedirektørens svar
• 9,5 millioner inkluderer omtekking av 

3000 kvm takflate og en relativt stor 
uforutsettpost på grunn av forventet 
behov for utbedring av råteskader, 
underliggende konstruksjon med mer.

• Solstrøm ble ikke tatt med i estimatet 
(rakk ikke å få inn prisestimat): 
• Pris ca. 625 000 kr for det sørvendte taket 

på helsefløya. Produksjon ca. 50.000 
kWt/år

• I tillegg behov for fugleavvisningssystem 
ved solstrømanlegg

Hanne Nyhus, Arbeiderpartiet



Kirken



Kalking av graver
Forslag om å sette av kr. 600 000 i 2023 
og kr. 1 450 000 i 
handlingsplanperioden. Stadig flere 
velger kremasjon og det vil bli etablert 
minnelund.

• Er det laget prognoser for arealbehov 
for kistegraver ved den enkelte 
kirkegård? 

• Skyldes forslaget om fortsatt kalking 
kun behov for mer areal, eller skyldes 
det også etiske hensyn

Spørsmål fra Småbylista, Rødt og Uavhengig



Statistikk gravlagte Orkland 2012-2021. 
Fortsatt velger de fleste kistegraver. 

Spørsmål fra Småbylista, Rødt og Uavhengig- Kalking av graver

• Per i dag ingen spesifiserte prognoser 
for fremtidig behov for kistegraver for 
hver enkelt gravplass. Vil bli 
utarbeidet i 2023. På kirkegården i 
Fannrem er kapasiteten for 
kistegravlegging svært lav.

• Krav til totalarealet for graver i 
Orkland er oppfylt, men ujevn 
fordeling av gravplasser kan medføre 
at gravleggelse må skje på annen 
kirkegård enn ønsket. Familiegraver 
hvor det er brukt plast kan ikke brukes 
på grunn av manglende nedbryting.


